
 
 
 
 
 
 
Substantiv, både singular och plural, kan användas i obestämd eller bestämd form. På svenska är 
den bestämda artikeln en bifogad ändelse. Dessa ändelser består i princip i singular av de orden en 
eller ett ("ett" minus ett t, det vill säga -et) som läggs till efter substantivet och; en hand - handen 
eller ett hus - huset. 
 
 

En bil  
bilen  
 
ett hus  
Huset   
 

 
 
Och i den bestämda formen plural använder man antingen -na eller  -en. 
 

Flickor Flickorna 
Pojkar Pojkarna 
Apelsiner Apelsinerna 
Äpple Äpplena 
Barn Barnen 

 
 
I svenskan finns det fem obestämda pluraländelser och de bestämda formerna bildas som nämnts 
med -na eller -en. 
 

1. -or flickor 
2. -ar pojkar 
3. -er apelsiner 
4. -en yrken 
5. - ägg 

 
 

Flicka Flickor Flickorna 
Pojke Pojkar Pojkarna 
Apelsin Apelsiner Apelsinerna 
Yrke Yrken Yrkena  
Ägg Ägg Äggen 

 
  



 
I många fall måste du för varje substantiv lära dig vilken pluraländelse substantivet får. Det finns 
några regler, och om du vill tillämpa dessa regler måste du veta om det är ett en-ord (utrum) eller 
ett-ord (neutrum). En-ord har alltid ett r (-or, -ar eller -er). Ett-ord har antingen -en eller ingen 
ändelse och i ett mindre antal -er (ett land – två länder, ett bageri – två bagerier). Listan på regler 
är inte fullständig men de jag inte tagit upp är små kategorier. 
 
Regel 1 
 
En-ord som slutar på ett obetonat a får -or som pluraländelse (a:et faller bort). 
 

Flicka 
Flickor 

Flickorna 

Penna Pennor Pennorna 
Lampa Lampor Lamporna 
Byxa Byxor Byxorna 
Strumpa Strumpor Strumporna 

 
 
Regel 2 
 
En-ord som inte slutar på a får -ar som pluraländelse. 
 

Pojke Pojkar Pojkarna 
Å Åar Åarna  
Häst Hästar Hästarna 
Hund Hundar Hundarna 
Sjö Sjöar Sjöarna  

 
 
Regel 3 
 
En-ord med betonad sista vokal får -er som pluraländelse (endast för ord med mer än en vokal) 
 

Apelsin Apelsiner Apelsinerna 
Maskin Maskiner Maskinerna 
Telefon Telefoner Telefonerna 
Cigarett  Cigaretter Cigaretterna 
Kamrat Kamrater Kamraterna  

 
 
Regel 4 
 
Flerstaviga -en ord (utrum) som slutar på -ad, -het, -när, -skap får -er. 
 

Månad Månader Månaderna 
Konstnär Konstnärer Konstnärerna 
Hemlighet Hemligheter Hemligheterna 
Egenskap Frimärken Frimärkena  

 
 



Regel 5 
 
Många flerstaviga låneord med betonad slutstavelse får -er. 
 

Affär Affärer Affärerna 
Kiurg Kiurger Kiurgerna 
Biljett Biljetter Biljetterna 
Minut Minuter Minuterna 
Polis Poliser Poliserna 

 
 
Regel 6 
 
Ett-ord (neutrum) som slutar på -eri, -eum, ium får -er. 
 
 

Bageri Bagerier Bagerierna 
Museum Museer Museerna 
Konditori Konditorier Konditorierna 
Stipendium Stipendier Stipendierna 

 
 
Regel 7 
 
Ett ord som slutar på en vokal får -n som pluraländelse. 
 

Yrke Yrken Yrkena  
Äpple Äpplen Äpplena 
Konto Konton Kontona 
Frimärke Frimärken Frimärkena  
Ställe Ställen Ställena 

 
  



 
Regel 8 
 
Ett- Ord som slutar på en konsonant får ingen ändelse. 
 

Ägg Ägg Äggen  
Jobb Jobb Jobben 
Hus Hus Husen  
År År Åren  
Rum Rum Rumen 

 
 

Regel 9 
 

En-ord (utrum) som slutar på -are, iker och ir får ingen ändelse. 

 
Läkare Läkare Läkarna 
Elektriker Elektriker Elektrikerna 
Allergiker Allergiker Allergikerna 
Ungrare Ungrare Ungrarna 
Indier Indier Indierna 

 

 

Vokaländring 

 

En lista över substantiv med vokalförändring. Förteckningen är inte fullständig. 
 

Natt Nätter Nätterna  
Stad Städer Städerna  
Hand Händer Händerna  
Tand Tänder Tänderna 
Land Länder Länderna 
Son Söner Sönerna 
Fot Fötter Fötterna  
Bok Böcker Böckerna  

 
 

Särskilda fall är: 
 

Mor Mödrar Mödrarna 
Far Fäder Fädrarna 
Bror  Bröder Bröderna  

 
 
De är specialfall e-ersom de gamla formerna i singularis inte har bevarats. I stället för mor 
använder man mamma, i stället för far använder man pappa och i stället för broder använder 
man bror. De ursprungliga formerna finns dock kvar i plural. 
 


